
1 
 

P R  O  T  O  K  Ó  Ł     Nr XXVIII/2017 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  22 lutego 2017 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 

         

 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 13 radnych (nieobecni byli radny Robert 

Wcisło i radna Justyna Pawlak-Gudynowska). 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Tomasz Marć- Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – inspektor ds. budownictwa i gospodarki przestrzennej w UG 

Zwierzyn 

5. Mateusz Ostapiuk – inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

6. Sylwia Markiewicz – dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie 

7. Teresa Ostałowska – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury „Jutrzenka” w Zwierzynie 

8. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności.  

 

 

Porządek obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

1) Otwarcie XXVIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum.  

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie za 

2016 rok i przedstawienie zamierzeń działalności na 2017 rok. 

6) Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury „Jutrzenka” w 

Zwierzynie za 2016 rok i przedstawienie zamierzeń działalności na 2017 rok. 

7) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi w 2016r.” 

8) Sprawozdanie z zakresu ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Zwierzyn za 2016r. 

9) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały dotyczącej ustalenia cen za wynajem sal wiejskich i ich wyposażenia 

stanowiących mienie komunalne Gminy Zwierzyn, 

b) projektu dostosowania  sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, 

c)  wystąpienia Gminy Zwierzyn z aglomeracji „Stare Kurowo”, 

d)  zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok, 

e)  zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów w miejscowości 

Zwierzyn. 
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10) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. 

11) Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania sołtysów. 

12) Wolne wnioski i informacje. 

13) Zamknięcie XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

    

1. Otwarcie XXVIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

 

            Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
05 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy Zwierzyn 

na sali obrad obecnych jest 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy 

obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

Następnie przewodniczący RG powitał radnych, zaproszonych gości, sołtysów i mieszkańców 

gminy Zwierzyn przybyłych na sesję. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

             Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił 

porządek obrad. Następnie poinformował, że Pani Marzena Kucharska z powodu pilnego 

spotkania, na którym podpisywana zostanie umowa z urologiem nie przybędzie na dzisiejszą 

sesję i w związku z tym zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktu 5 informacja 

o działaniach NZOZ na terenie Gminy Zwierzyn. Za wykreśleniem z porządku obrad punktu 

5 radni głosowali jednogłośnie, głosowało 13 radnych. Przewodniczący RG poinformował, że 

po wykreśleniu punktu 5 zmieniła się numeracja porządku obrad, punkty od nr 6 będą miały 

numerację o jeden niżej. Następnie poinformował, że w dniu dzisiejszym wpłynął projekt 

uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów w 

miejscowości Zwierzyn. Następnie oddał głos sekretarzowi gminy Andrzejowi 

Wiśniewskiemu, który przeprosił, że radni otrzymali projekt uchwały dopiero dzisiaj, 

tłumacząc to tym, że przebywał na urlopie i po powrocie z urlopu przygotował projekt 

uchwały, jednocześnie udzielając wyjaśnienia odnośnie wprowadzonych zmian do tego 

projektu. Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie wprowadzenie 

nowego projektu uchwały do porządku obrad. Za rozszerzeniem porządku obrad o punkt 6e 

głosowało 13 radnych.  

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

            Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali 

informację pisemną obejmującą działalność wójta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu) i otworzył dyskusję. 
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Włodzimierz Nobis zapytał o co chodzi w punkcie 5 sprawozdania w związku modernizacją 

ujęcia wodnego w Górkach Noteckich. 

 

Tomasz Marć wójt gminy udzielił odpowiedzi informując, że idea modernizacji polega na 

zmianie infrastruktury technicznej. Ma być zastosowane wprowadzenie sterowania łącznie z 

agregatem prądotwórczym i modernizacją obiektu (otoczenia). 

 

Stefania Sierocińska zapytała o punkt 1 i 2 i kolejne, w których mowa o oświacie, czy na 

spotkaniu z kuratorem oświaty wobec podjętej ustawy i reformy była mowa, że oni będą 

ponosili koszty, czy gmina przedstawiła swój plan i jakie koszty będziemy musieli ponieść. 

Jeżeli nie, to oni o tym nie wiedzą, gdyż pieniądze na edukację musi ponosić państwo. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że gmina bezpośrednio nie, w ich imieniu wystąpiło 

stowarzyszenie, w którym gmina Zwierzyn jest zrzeszona i wszystkie sugestie zostały 

uwzględnione w piśmie. Sygnały również były podnoszone na spotkaniu z Panią minister i 

uważa, że świadomość w ministerstwie jest. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że gdyby to włodarze zrobili osobiście, to mieliby 

odpowiedź odnośnie gminy. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że weźmie to pod uwagę i wystąpią z pismem do Pani kurator i 

do Pani minister. Dodał, że podczas spotkania z Panią kurator zostawiono jej wszelkie 

materiały odnośnie oświaty w naszej gminie. 

 

Mariusz Krzyżanowski zadał pytanie, czy jest wybrany przedstawiciel z SG05 do zarządu w 

Chruściku. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że na razie nie, trwają rozmowy. 

 

Grzegorz Kuchciński zapytał o punkt 6, czy na tego typu drodze będą inne urządzenia 

(chodnik, punkt zwalniający) i kiedy rozpoczną się prace. 

 

Tomasz Marć poinformował, że przewidziany jest pas jezdny, nie jest przewidziany chodnik. 

Progów zwalniających też  nie przewidziano. Jeżeli będą sygnały od mieszkańców, to zostaną 

one rozpatrzone, ale wszystko opiera się o środki. 

 

Stefania Sierocińska prosiła o przybliżenie wniosku dotyczącego sprawy p. Podsiadło. 

 

Tomasz Marć udzielając odpowiedzi, m.in. poinformował, że 13 lutego w siedzibie urzędu 

był p. Podsiadło i złożył wniosek, w którym  wskazał, że słupki graniczne są przesunięte, że 

gmina powinna pokryć koszty, że zakład  powinien zapłacić za urobek pod drogą. Uzyskał 

odpowiedź, że jeżeli ma problem powinien zgłosić go do organów ścigania. Dodał, że 

wspólnie z mecenasem udali się na miejsce, żeby móc prawnie odnieść się do zgłoszonych 

zastrzeżeń. 
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Elżbieta Saliwon sołtys poinformowała, że od 3 miesięcy nie są zostawiane worki do 

segregacji śmieci przez firmę odbierającą. 

 

Tomasz Marć poinformował, że sprawa zostanie zgłoszona, szkoda tylko, że sytuacja trwa 3 

miesiące i pani sołtys teraz zgłasza. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

4.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

 

        Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 4. 

 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Zwierzynie za 2016 rok i przedstawienie zamierzeń działalności na 2017 rok. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że radni nie otrzymali wydrukowanej informacji. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG ogłosił przerwę w obradach do czasu 

dostarczenia radnym wersji papierowej sprawozdania. 

O godz. 12
15 

przewodniczący RG wznowił obrady, informując, że na sali obrad w dalszym 

ciągu obecnych  jest 13 radnych i otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, czy biblioteka jest miejscem na uprawianie biznesu. 

 

Sylwia Markiewicz dyrektor GBP w Zwierzynie odpowiedziała, dlaczego nie. Dotyczy to 

seniorów, którzy spotykają się na auli, a nie w samej bibliotece na zajęciach fitness. 

Poinformowała, że panie zgłosiły się do niej i spytały czy mogą skorzystać z sali i ona 

wyraziła zgodę. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy uczniowie mogą korzystać z biblioteki w czasie zajęć 

lekcyjnych. 

 

Sylwia Markiewicz poinformowała, że mogą w czasie przerwy lub zajęć w świetlicy. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy dodał, że jest ustalone z dyrektorem szkoły, że 

uczniowie pod opieką nauczyciela mogą korzystać z biblioteki w czasie okienek lekcyjnych. 
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Jarosław Skiba prosił o nieuprawianie precedensu wykorzystywania biblioteki do bezpłatnych 

zajęć aerobicu a następnie zapytał, jaki ścisły mechanizm przemawia za tym, żeby nie było 

biblioteki szkolnej w nowym budynku GBP. 

 

Sylwia Markiewicz odpowiedziała, że jest to podyktowane odgórnymi przepisami, które 

mówią, że biblioteka publiczna nie może pełnić roli biblioteki szkolnej. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że w trakcie projektowania obiektu 

biblioteki część, gdzie obecnie jest sala konferencyjna była planowana do wykorzystania na 

cele szkolne, ale obecnie związani jesteśmy odgórnymi przepisami. 

 

Elżbieta Saliwon dodała, że obecne biblioteki szkolne nie spełniają warunków stawianych 

przez ministerstwo. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy jest uzgodnione, która z instytucji (GBP, GOK) będzie 

organizowała spotkania okolicznościowe, takie, jak Dzień Kobiet, czy Dzień Matki, gdyż te 

spotkania kierowane są do tych samych osób mieszkających na terenie gminy. 

 

Sylwia Markiewicz odpowiedziała, że terminy i miejsca nie kolidują, gdyż GBP organizuje 

Dzień Matki w Górkach Noteckich, natomiast Dzień Kobiet planowane jest wspólnie z LIR 

na 18.03.2017r. 

 

Monika Łohunko zapytała, czy Pani, która prowadzi zajęcia fitness robi to odpłatnie. Jeżeli 

nie, to nie należy robić z tego tragedii i udostępnić im istniejący obiekt, niech sobie ćwiczą. 

 

Dorota Kruszyna skierowała pytanie do Pani dyrektor GBP, czy robi tylko to co ma w swoim 

zakresie obowiązków, czy o wiele więcej. 

 

Sylwia Markiewicz stwierdziła, że wykonują prace, które są potrzebne, nie ograniczają się do 

8 godzinnego czasu pracy. 

 

Mirosław Gniewczyński podsumował, że na terenie gminy Zwierzyn są dwie piękne 

biblioteki, w których osoby pracujące potrafią pozyskać na ich działalność również środki 

pozabudżetowe. Następnie poddał przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Zwierzynie za 2016 rok i przedstawienie zamierzeń działalności na 2017 rok 

pod głosowanie, które zostało przyjęte jednogłośnie. Za jego przyjęciem głosowało 13 

radnych. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 5. 

 

6. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury „Jutrzenka” w 

Zwierzynie za 2016 rok i przedstawienie zamierzeń działalności na 2017 rok. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 
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Jarosław Skiba zadał pytanie, w jakich godzinach odbywają się zajęcia w Gminnym Ośrodku 

Kultury w Zwierzynie. 

 

Teresa Ostałowska dyrektor GOK odpowiedziała, że zajęcia odbywają się już od godz. 12
00

 

do 20
00

 a nawet i do 21
00

. 

 

Jarosław Skiba zapytał, jakie zajęcia rozpoczynają się od godz. 12
00

. 

 

Teresa Ostałowska poinformowała, że są to zajęcia wokalne, które prowadzi Pan Chodór w 

ramach swojego etatu. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, co będzie z pomieszczeniami po byłej GBP. 

 

Teresa Ostałowska odpowiedziała, że nie wie. Dodała, że zwalnia się pomieszczenie 

magazynowe w GOK i zostanie wydzierżawione pod zakład fryzjerski. 

 

Tomasz Marć poinformował, że jeżeli będzie możliwość poszerzenia GOK, to część sal 

wypadnie i zostanie przeniesiona na piętro, ale w tej sprawie jeszcze nie ma decyzji. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy uczestnicy zajęć biorą udział w konkursach. 

 

Teresa Ostałowska stwierdziła, że w 2016r. nie brali udziału w żadnych konkursach. 

 

Stefania Sierocińska zapytała o zamierzenia na 2017 rok. 

 

Teresa Ostałowska poinformowała, że imprezy powtarzają się cyklicznie oraz przeprosiła, że 

nie zostały radnym dostarczone zamierzenia na 2017 rok. 

 

Jarosław Skiba zauważył w sprawozdaniu zapis 154 godz.  zajęć w miesiącu kwietniu, 

stwierdzając, że jeżeli tak to działa, to należy się pochwała. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że GOK, to instytucja, która bardzo pozytywnie wyróżnia 

się na tle innych działających jednostek kultury. Następnie poinformował, że po raz ostatni 

czekał na materiały do środy, które mają być dostarczone do biura rady do poniedziałku, gdyż 

we wtorek będą już wysyłane. Nie zdezorganizuje to nam działalności Rady i jej komisji. 

 

Stefania Sierocińska przekazała, że nie tylko  jej zdaniem działalność GOK odbija się echem 

na całe województwo. Dzieje się wiele rzeczy, które promują gminę. Szkoda tylko, że nie ma 

na dzisiejszą sesję planu zamierzeń na 2017 rok. Dodała, żeby na przyszłość ująć w 

sprawozdaniu, jakie zajęcia się odbyły, kto je prowadził, czy były regularne, czy uczestnicy 

brali udział w konkursach. 
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Mirosław Gniewczyński poprosił Panią dyrektor GOK o dostarczenie zamierzeń na 2017 r., 

które zostaną przekazane radnym. Następnie poddał przyjęcie sprawozdania z działalności 

GOK w Zwierzynie za 2016 rok pod głosowanie, które zostało przyjęte jednogłośnie. Za jego 

przyjęciem głosowało 13 radnych. 

 

7) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi w 2016r.” 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG stwierdził, że do dnia dzisiejszego nie dotarło 

do niego sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi w 2016r.” 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, że zaszło nieporozumienie, gdyż zrozumiał 

po wyjaśnieniach Pani Moniki, że punkt ten zostaje wycofany z porządku obrad. 

 

Natomiast z wyjaśnień przewodniczącego RG wynikało, że nie zdjął punktu z porządku 

obrad, gdyż zrozumiał, że Pani Monika nie zdąży z przygotowaniem sprawozdania do czasu 

wysyłania materiałów sesyjnych a dzisiaj nikt mu nie zgłosił wycofania punktu z porządku 

obrad. 

 

Stefania Sierocińska zgłosiła wniosek, aby punkt odnośnie sprawozdania Wójta Gminy 

Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2016r.” 

został przeniesiony na następną sesję. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG ogłosił pięciominutową przerwę w obradach. 

 

O godz. 13
06 

przewodniczący RG wznowił obrady i poinformował, że powołujemy się na 

zapis w ustawie, że porządek obrad można zmienić bezwzględną większością głosów. 

Następnie poddał wniosek Stefanii Sierocińskiej pod głosowanie. Za wnioskiem, żeby 

dzisiejszy punkt - sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z 

radni głosowali jednogłośnie. Za przeniesieniem punktu  głosowało 13 radnych. 

 

8) Sprawozdanie z zakresu ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Zwierzyn za 

2016r. 

 

         Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że sprawozdanie z zakresu 

ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Zwierzyn za 2016r. w wersji papierowej zostało 

przesłane radnym w materiałach sesyjnych. W dniu dzisiejszym osoba przygotowująca 

sprawozdanie Pan Krzysztof Kęcik  ma urlop. Jeżeli będą pytania to w miarę możliwości 

zostaną udzielone odpowiedzi, jeżeli nie będą wyczerpujące, to zostaną udzielone 

zainteresowanym po sesji w formie pisemnej. 
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Stefania Sierocińska stwierdziła, że naszą straż pożarną widać, słychać i można powiedzieć, 

że strażacy są zaangażowani w prace na terenie gminy, którą wykonują ze spokojem i bez 

arogancji. 

 

Tomasz Marć zabierając głos stwierdził, że wiodącą jednostką jest Zwierzyn, aktywna 

również jest jednostka Żółwin. Na terenie gminy są jednostki, które nie mają osobowości 

prawnej (nie są stowarzyszeniami). Zgodnie z przepisami gmina nie  może wspomagać ich 

finansowo (Górki Noteckie i Górecko). Stwierdził, że są dwa rodzaje jednostek (aktywne: 

Zwierzyn, Żółwin, Górecko) i te mniej aktywne. 

 

Mariusz Krzyżanowski zapytał, jeżeli jednostki nie spełnią wymagań rejestrowych, to w tym 

roku nie otrzymają dofinansowania. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że dokładnie tak. 

 

Jacek Warchał poinformował, że na zebraniu sprawozdawczym zostaną ustalone kroki, jakie 

jednostki będą musiały poczynić. 

 

Włodzimierz Nobis zauważył w sprawozdaniu zapis, że OSP Żółwin ma odnotowane 86 

wyjazdów, zadając pytanie, jakie to były wyjazdy, skoro jednostka dysponuje małym  

pojazdem. 

 

Jacek Warchał poprawił wypowiedź radnego Nobisa, że 86 wyjazdów ma jednostka 

Zwierzyn, a jednostka Żółwin 13. 

 

Tomasz Marć poinformował, że wyjazdy, to nie tylko pożary. Do działalności straży zalicza 

się usuwanie strat spowodowanych żywiołem (np. przez wichury) oraz inne prace 

wykonywane przez strażaków, które gminę kosztują nie dużo, a wartość tych prac jest o wiele 

wyższa. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał przyjęcie sprawozdania z zakresu 

ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Zwierzyn za 2016r pod głosowanie, które 

zostało przyjęte jednogłośnie. Za jego przyjęciem głosowało 13 radnych. 

 

9) Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmiany uchwały dotyczącej ustalenia cen za wynajem sal wiejskich i ich 

wyposażenia stanowiących mienie komunalne Gminy Zwierzyn, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że temat został wywołany na poprzedniej 

sesji RG. Odbyło się spotkanie z sołtysami z sołectw, w których są sale. Na spotkaniu sołtys z 

sołectwa Zwierzyn II zaproponował podniesienie stawki za wynajem sali do 650 zł, a na 

przyjęcia okolicznościowe do 350zł. Sekretarz poprosił o pozostawienie zapisu w stosunku do 

przyjęć okolicznościowych, że 50 % stawki za wynajem sali, jak to było dotychczas. 
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Tomasz Marć wójt gminy dodał, że obiekt w sołectwie Zwierzyn II wymaga wielu nakładów 

finansowych, ale główną bolączką jest koszt ogrzewania sali. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały 

dotyczącej ustalenia cen za wynajem sal wiejskich i ich wyposażenia stanowiących mienie 

komunalne Gminy Zwierzyn (opinia Nr 143/2017 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Jarosław Skiba zaproponował, żeby do projektu uchwały dodać stawkę godzinową za 

wynajęcie sali. 

 

Andrzej Wiśniewski wyjaśnił, że jest zasada, żeby za wynajem sali na prezentacje na rzecz 

mieszkańców nie było obciążenia finansowego. Jeżeli natomiast będzie potrzeba zmiany 

zapisów w przygotowanym projekcie uchwały, to można się zastanowić i przygotować taką 

wersję. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia cen za wynajem sal wiejskich i ich 

wyposażenia stanowiących mienie komunalne Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Udział w 

głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XXVIII/146/2017 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

       b) projektu dostosowania  sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że projekt uchwały został wywołany zmianą 

przepisów oświatowych. Następnie poinformował o sytuacji oświaty na terenie gminy Zwierzyn oraz 

o przebiegu działań po przyjęciu proponowanego projektu uchwały. 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie  projektu dostosowania  sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego (opinia Nr 142/2017 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że jest to realizacja uzgodnień głosów przedwyborczych 

jednej partii. W gminie Zwierzyn powinny być trzy szkoły podstawowe (na uwadze 

powinniśmy mieć bliskość szkoły). Zadała pytanie, czy była zrobiona kalkulacja dowozu 

uczniów do szkoły. 
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Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że nic się nie zmieni, jeżeli nie zmienimy systemu, to 

koszty będą te same. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, gdzie będą odbywały się zapisy uczniów z Gościmca do 

oddziałów zerowych. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że jeżeli zostanie szkoła z ośmioma oddziałami, będzie 

prosił o zapisywanie dzieci do stowarzyszenia w Gościmcu. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że z dniem 1 września dzieci z klasy szóstej będą szły do 

klasy siódmej, zadając pytanie gdzie pójdą dzieci z Gościmca. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że wszystko zależy od dzisiejszego projektu uchwały. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy my jako Rada możemy wyrazić zgodę za przyjęciem 

załącznika 1 i 2, a nie za przyjęciem załącznika 3. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że jeżeli radna chce tak zrobić, to niech głosuje przeciw 

projektowi uchwały i wówczas za trzy lata będziemy mieć trzy szkoły ośmioklasowe. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, jaką gwarancję ma Rada i rodzice, że szkoła w Gościmcu nie 

zostanie zlikwidowana z mocy prawa. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że projekt uchwały nie jest uchwałą likwidacyjną, to jest 

sygnał do czego chcemy zmierzać. Jeżeli przejdzie i otrzymamy pozytywną opinię, to 

musimy zatwierdzić projekt. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, a jeżeli za miesiąc Rada odrzuci projekt. 

 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że będziemy mieli znowu stan wyjściowy, że za trzy lata 

będziemy mieli trzy szkoły ośmioklasowe. Dzisiejszy projekt potrzebny jest, żebyśmy mogli 

podjąć działania z Panią kurator oświaty. To nie jest uchwała likwidująca szkołę, lecz da nam 

możliwość działania. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG podzielił się informacją, jak przebiegały 

rozmowy podczas wizyty u Pani kurator oświaty. 

 

Andrzej Wiśniewski stwierdził, że nie podejmując dzisiejszego projektu uchwały. Zaczynamy 

brać udział w grze politycznej. Temat ten był oddalany od wielu lat. 

 

Jarosław Skiba stwierdził, że projekt uchwały może być odebrany, jako zamknięcie szkoły w 

Gościmcu. Zadał pytanie, co się stanie z dzieckiem, jeżeli nie zda w I klasie gimnazjum. 
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Jerzy Jażdżewski dyrektor ZPO w Zwierzynie udzielił odpowiedzi informując, co będzie z 

uczniami, którzy nie dostaną kwalifikacji do następnej klasy. 

 

Mariusz Krzyżanowski stwierdził, że zakładając, iż na dzisiejszej sesji przyjęty zostanie 

projekt uchwały i kurator oświaty go zatwierdzi, to jeszcze raz projekt uchwały wraca na 

Radę. 

 

Dorota Kruszyna zapytała, dlaczego są rozbieżności w wypowiedziach, wójt twierdzi, że 

subwencja oświatowa została obniżona o 303 tys. zł, a w uzasadnieniu jest mowa o 210 tys. 

zł. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że jedna i druga kwota jest prawdziwa, wyjaśniając to. 

 

Renata Wąsik zapytała, dlaczego budynek szkoły w Gościmcu jest w takim stanie, co 

zrobiono w tym kierunku przez te wszystkie lata. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że w sprawie zgłaszanych zastrzeżeń do stanu szkoły, co mogli 

zrobić to zostało poczynione. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie projektu dostosowania  sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został 

przyjęty większością głosów. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 radnych 

(Grzegorz Kuchciński, Jacek Warchał, Dorota Kruszyna, Mariusz Krzyżanowski, 

Włodzimierz Nobis i Mirosław Gniewczyński), przeciw projektowi uchwały głosowało 5 

radnych (Urszula Kruszyna, Anna Ryś-Konieczna, Stefania Sierocińska, Renata Wąsik i 

Jarosław Skiba), wstrzymało się od głosu 2 radnych ( Renata Marcińczak i Monika Łohunko). 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXVIII/147/2017 (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

       c) wystąpienia Gminy Zwierzyn z aglomeracji „Stare Kurowo”, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że jeżeli 

wyjdziemy z tego systemu, będziemy mogli skupić się na stworzeniu systemu dofinansowania 

przydomowych oczyszczalni, jeżeli sytuacja finansowa nam na to pozwoli. 

 

Tomasz Marć uzupełnił informację, że przy tej liczbie zagęszczenia mieszkańców na km
2 

nie 

otrzymamy dofinasowania, ani kredytu. Wychodząc z aglomeracji unikniemy kary za 

niespełnienie warunku budowy sieci kanalizacyjnej. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie  wystąpienia Gminy 

Zwierzyn z aglomeracji „Stare Kurowo” (opinia Nr 144/2017 w załączeniu do protokołu). 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie wystąpienia 

Gminy Zwierzyn z aglomeracji „Stare Kurowo” pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 

13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXVIII/148/2017 (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

     d) zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował o zmianach wprowadzonych  

do uchwały budżetowej na 2017 rok, informując, że projekt zawiera uwzględnienie subwencji 

oświatowej. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2017 rok  (opinia nr 145/2017 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska zauważyła, że w projekcie uchwały w §2 ust.1 jest inny zapis słowny niż 

cyfrowy. 

 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że zostanie to poprawione. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXVIII/149/2017 

(Uchwała w załączeniu do protokołu).     

 

         e) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów w 

miejscowości Zwierzyn, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że projekt uchwały zawiera sprostowanie 

błędu w uchwale podjętej na poprzedniej sesji, pomylony został numer działki. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmieniający uchwałę 

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów w miejscowości Zwierzyn (opinia nr 

146/2017 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów w miejscowości Zwierzyn pod głosowanie. 
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Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XXVIII/150/2017 (Uchwała w załączeniu do protokołu).     

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 6 i ogłosił przerwę w obradach. 

 

O godz. 14
50

 obrady zostały wznowione. 

 

10. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania radnych. 

 

Radni zgłosili swoje wnioski i zapytania wyłącznie na piśmie (wnioski radnych Jarosława 

Skiba, Stefanii Sierocińskiej, Anny Ryś-Koniecznej, Grzegorza Kuchcińskiego, 

Włodzimierza Nobis, Urszuli Kruszyna i Mirosława Gniewczyńskiego w załączeniu do 

protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 10. 

 

Salę obrad opuścili radni Grzegorz Kuchciński i Mariusz Krzyżanowski. 

 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania sołtysów. 

Sołtysi zgłosili swoje wnioski i zapytania wyłącznie na piśmie (wnioski sołtysów Elżbiety 

Saliwon, Teresy Zabłockiej i Janusza Lessnau w załączeniu do protokołu). 

                                                                                                                                                                                               

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 11.  

 

12) Wolne wnioski i informacje. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn przedstawił 

informację z posiedzenia komisji odbytego w dniu 20.02.2017r. Odczytał również  pismo od 

LUKS „Pełcz” Górki Noteckie w sprawie opłaty za wynajem sali sportowej w Górkach 

Noteckich. 

 

Tomasz Marć wójt gminy ustosunkował się do zmiany zasad odpłatności za wynajem sali 

sportowej w Górkach Noteckich w stosunku do LUKS „Pełcz”. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił sytuację klubu, informując, jakie 

korzyści odnosi szkoła i społeczeństwo z racji jego funkcjonowania. Poinformował również, 

że obowiązuje uchwała w sprawie wynajmu sal sportowych, a nie ma uchwały o wynajmie 

szatni na boiskach sportowych, utrzymanie których jest po stronie budżetu gminy a nie 

klubów piłkarskich. To rodzi dodatkowe dysproporcje w finansowaniu dyscypliny tenisa 

stołowego a piłki nożnej. 
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Jarosław Skiba zaproponował, żeby wrócić do zapisów uchwały i wypracować konsensus w 

tej sprawie, gdyż obowiązująca uchwała odbiega od realiów. W dalszej części swojego 

wystąpienia dotyczącego sprawozdania z posiedzenia komisji w 20.02.2017r. przedstawił 

wniosek komisji o zlecenie kontroli przez Komisję Rewizyjną RGF w sprawie: rozliczenia 

wydatkowania subwencji oświatowej za lata 2015 i 2016”. Następnie odczytał pismo 

pracowników obsługi w PSP Zwierzyn w sprawie ich wynagradzania. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek 

przez przewodniczącego Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn, który radni przyjęli 

jednogłośnie. Za wnioskiem głosowało 11 radnych obecnych na sali obrad. Przewodniczący 

RG poinformował, że na następną sesję prosi o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 

rozszerzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn na 2017r. o 

przeprowadzenie kontroli w sprawie rozliczenia wydatkowania subwencji oświatowej za lata 

2015 i 2016. 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn zapoznała 

ze sprawozdaniem pokontrolnym z przeprowadzonej kontroli w Urzędzie Gminy Zwierzyn w 

dniu 13 lutego 2017r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał  pod głosowanie przyjęcie sprawozdania 

z przeprowadzonej kontroli przez komisję rewizyjną w dniu 13.02.2017r. Sprawozdanie 

zostało przyjęte jednogłośnie. Za jego przyjęciem głosowało 11 radnych. 

 

Dorota Kruszyna zgłosiła, że nie otwierają się wysyłane pliki z materiałami sesyjnymi. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 12. 

 

13. Zamknięcie XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 15
45

 zamknął obrady XXVIII zwyczajnej Sesji Rady 

Gminy Zwierzyn. 

 

  

         Protokółowała:                                                                      P r z e w o d n i c z y ł : 

Inspektor ds. obsługi rady gminy                                               Przewodniczący  Rady Gminy    

            

      Marzena Kaczmarek              Mirosław Gniewczyński 
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